Report of Symposium 
Dear all,

with your support we could organize our 13th International Symposium against Isolation in Paris this year, which gathered people from 20 countries. 

It was important to continue this traditional and very important gathering, because we can also share the most recent topics we are busy with and create new relationship. At the same time, it is an announcement, that we don't end our efforts to strengthen our ties and carry on our common struggles.

We thank all delegates for being there and joining those days with us, even though not so easy sometimes. We look forward to a new meeting with you in a few months and will send some notes as proposal for a common declaration soon.  

Following our news about the symposium. Sorry for the late distribution by E-Mail. It was only published at Facebook in the first days.

We would be also happy about your statements, news, photos, etc.

Many greeting to everybody..

IPAI

13th International Symposium Takes Place In Paris
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The 13th International Symposium took place on 9-11 September 2016 in Paris, dealing with and supporting the struggle against isolation in many countries of the world.

This year the symposium was held in a tent within the Fete de l'Humanite, and delegates from Ireland, Belgium, Palestine, Switzerland, the Netherlands, the Philippines, Colombia, Peru, Mexico, the USA, France, Germany, Austria, Argentina, Turkey, Morocco, Lebanon and Spain participated.

DAY 1 - September 9, 2016
On September 9, the delegates were greeted one by one and then there was a short speech of welcome. Then the first panel discussion took place, concerning the dimensions of racism in Europe and the United States.

The representative from the US Jericho Movement of former prisoners and the black liberation movement Masai Ehehoni, the African movement from France Brigade AntiNegrophobie and the Association of Political Refugees from Germany addressed the various dimensions of racism in their countries.

After dinner an international music programme was held.

The programme started with the hip hop artists from Germany Delirium Zyniker, there were Anatolian folk songs played by guitar and saz, and the latest African music group from France, Shaka Milo.
The well-attended programme lasted until midnight.

DAY 2 - September 10, 2016
The second day of the symposium began after breakfast was eaten by the participants in the tent, after which the session started. In the meeting the meaning of anti-imperialism and international solidarity and how to put them into effect were dealt with. Participants expressed their thoughts on the matter, one after the other.

The representative of the International Platform Against Isolation laid stress on failure to give an adequate response during years of imperialism's particular aggressiveness and massacres of the peoples. For this reason it was necessary to redefine the anti-imperialist struggle and to act, exhibiting clearer behaviour on this issue.

There was some discussion of holding a meeting in quieter settings than the Festival at a later date to discuss taking projects and action forward.
Another suggestion was to hold a people's festival opposing capitalist cultural degeneration, with participation of people from various countries.
In conclusion it was noted that in response to the huge refugee wave to Europe, anti-fascist and left forces had taken a civil society and humanist approach, but it was necessary for anti-imperialist and anti-fascist forces to expose the role of imperialism.

Later other participants recorded their thoughts one by one and decided that they would speedily take up work in this direction.
After lunch there was a session on the theme "socialism develops, capitalism corrupts".
Francisco Longa from Argentina's Dario Santillan People's Front referred to work in his country on people's schools and in shantytown neighbourhoods.
Barkin Timtik from the People's Law Bureau spoke in place of representatives from the Hasan Ferit Gedik anti-drugs centre in Istanbul and the Architects and Engineers of the People, who were not able to come to the Symposium because the French authorities had refused them visas. Timtik described repression of the Hasan Ferit Gedik centre, saying the police had occupied it and were trying to turn it into a police station. The panel set up a live link to a worker at the centre. The worker said every effort would be made to get the centre back, and called upon Symposium participants under every condition to aid this goal.
Pablo Hasel, who is under threat of a six-year jail sentence in the Spanish State, and exiled Grup Yorum member Ihsan Cibelik spoke.

In the final session of the second day, imperialist aggression from the Middle East to Eastern Europe and from Latin America to Asia was discussed.
In this session there were speakers from Switzerland's Network America Latina, the National Democratic Front of the Philippines, the lawyer from Lebanon Hassan Jouny, Driss Hani from Morocco, Hands Off Syria - No To War from Switzerland, and Bahar Kimyongur, a writer from Belgium.

In the session imperialist intervention in Brazil and Venezuela, the attacks of imperialism and Zionism in the Middle East and the role of European governments, especially the French state in these wars and resistance of the peoples to this were all recounted.

There was a five minute video message from Borotba in Ukraine, who spoke of the savage coup there years earlier to install a pro-American government which was now persecuting Communists and the left. About 850 people were missing in the past two and a half years after being arrested.
The evening music programme was this time by Grup Aksam Yorum. They danced the halay during a 1 and a half hour programme and this attracted attention from many people not part of the Symposium. This concert ended at about midnight.

DAY 3 – September 11, 2016
After breakfast on the third day, there was a seminar about political prisoners. The inner walls of the tent were decorated with pictures of revolutionary prisoners from the USA, Latin America and Europe, and there were also pictures created by Free Prisoners in Turkey.
The political prisoners' panel was joined by Republican Sinn Fein, the Irish Republican Prisoners' Support Group, June Kelly from Ireland,Paulette Dauteuil from the Jericho Movement from the USA, Barkin Timtik from the People's Law Bureau, Marco from the Prisoners' Union in Germany, and Suzanne from the solidarity committee for George Ibrahim Abdallah and the St Denis anti-imperialist solidarity committee, and Charlotte Kates from the Palestinian Samidoun prisoners' solidarity committee, took part. In this panel isolation and resistance and the common interests of the people were stressed. Prison resistance from Bobby Sands and those like him in Ireland to today and betrayal of this resistance, as well as imperialism's illegitimate courts at The Hague were described.

The September 9 prisoners' strikes in many US prisons and isolation practices were touched on. The F-Type prisons in Turkey were mentioned as being a US import and it was stressed that it would be very meaningful to enhance communication between prisoners from both countries.

The representative of the prisoners' union in Germany referred to the working conditions of prisoners in that country and its effects on the struggle. The resistance of the prisoners and people of Palestine and their honour were stressed, and greetings were sent from Ireland to the political prisoners of Turkey and the USA. It was also said that the 32 years of Georges Ibrahim Abdallah in French prisons could not be seen as separate from the Palestinian liberation struggle and both were greeted. The general resistance of revolutionary prisoners in Turkey was announced and it was stated that under no conditions would there be surrender to the enemy attacks and repression. It was reported that in a number of prisons actions and resistance by prisoners had forced the prison administration to take a step back.
After this panel the Symposium was officially ended and it was decided that a final declaration would be adopted on the three days of discussion and suggestions.

During the Symposium 15,000 pamphlets were distributed about the revolutionary democratic institutions of Turkey and stands collected signatures in seeking support and solidarity for the Hasan Ferit Gedik narcotics rehabilitation centre, which the police in Turkey have occupied.
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Report of Symposium 
Das 13. internationale Symposium im Kampf gegen Isolation wurde in Paris abgehalten
Vom 9. bis zum 11. September hat das 13. Internationale Symposium im Kampf gegen Isolation, welches die revolutionären Kämpfe auf der ganzen Welt thematisiert und sich mit jenen solidarisiert, in der französischen Hauptstadt Paris stattgefunden. 


Auf dem Fete de l'Humanite, wo das Symposium in einem großen Zelt stattfand, haben zum wiederholten Male revolutionäre Delegationen aus Irland, Belgien, Palästina, Schweiz, Niederlande, Philippinen, Kolumbien, Peru, Mexiko, USA, Frankreich, Deutschland, Österreich, Argentinien, Türkei, Marokko, Libanon und Spanien teilgenommen.
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1.Tag – 9. September 2016:
Nachdem die Delegationen im Zelt empfangen wurden, gab es eine kleine Willkommensrede: Das erste Thema des Symposiums ging über Rassismus in Europa und der USA.
Masai Ehehosi aus den USA, ein Vertreter von Jericho Movement, ehemaliger politischer Gefangener und Mitstreiter der afro-amerikanischen Befreiungsbewegung, Brigade AntiNegrophobie aus Frankreich, welche gegen die rassistische Hetze gegenüber Menschen mit afrikanischen Wurzeln kämpft und aus Deutschland der Verein für politische Flüchtlinge, welche alle den in ihren Ländern herrschenden Rassismus erklärt haben. 
Nachdem zu Abend gegessen wurde, hat ein internationales Musikprogramm angefangen. Die deutschen Rapper Zynik und Delirium, anatolische Musik und aus Frankreich die afrikanische Musikgruppe Shaka Milo haben das Symposium bereichert.

2.Tag – 10. September 2016:
Nach dem gemeinschaftlichen Frühstück, gab es eine Sitzung nur mit den Delegationen. Es wurde über Antiimperialismus und internationale Solidarität geredet, wobei die Delegationen ihre Standpunkte dargestellt haben. Bei der folgenden Rede einer Vertreterin von IPAI (Internationale Plattform gegen Isolation) lag der Schwerpunkt darin, dass man gegen die imperialistische Aggressionen auf der Welt zu wenig unternehmen würde. Man müsse mit einem klaren Standpunkt gegen den Imperialismus agieren und jenen bekämpfen. Ein Vorschlag vn IPAI war es, speziell für das Thema nochmal zusammen zu kommen, um den antiimperialistischen Kampf nach vorne zu bringen. Ein anderer Vorschlag war ein internationales Volksfestiva gegen die Degeneration des Volkes durch das kapitalistische System. Als letztes wurde erwähnt, dass viele antifaschistische und Linke Strömungen bei der Flüchtlingsdebatte oftmals nicht den Hauptgrund für die sogenannte Flüchtlingskrise, und zwar den Imperialismus nennen und der Öffentlichkeit die Rolle des Imperialismus nicht erklären. Zu all den Themen wurde dann nach den Meinungen und Standpunkten der Teilnehmer des Symposiums gefragt. 
Nach dem Mittagessen ging es mit der Sitzung zum Thema „ Sozialismus heißt Fortschritt, Kapitalismus Reaktion“ weiter. Francisco Longa aus Argentinien von der „Dario Santillan Volksfront“ hat von den Volksschulen die von ihnen errichtet wurden und von ihrer politischen Arbeit in den ärmeren Vierteln erzählt. 


An Stelle der Vertreter des „Hasan Ferit Gedik Drogen-Rehabilitationszentrum“ und der „Architekten und Ingenieur des Volkes“ aus der Türkei, welche nicht anreisen konnten, weil ihnen kein Visum gewehrt wurde, hat Barkin Timtik von der „Anwaltskanzlei des Volkes“ gesprochen. Barkin Timtik, welche auch die Anwältin des Rehabilitationszentrums ist, hat die dauernden Repressionen gegen das angesprochene Zentrum zum Ausdruck gebracht und wie die Familien der Patienten sich solidarisieren. Die jetzige Lage ist so, dass die Polizei das Rehabilitationszentrum besetzt hat und daraus eine Zentrale der Mobln Einsatzgruppen errichten will. Außerdem wurde live zu einer Mitarbeiterin des Zentrums geschaltet, die betonte, dass alles versucht werde das Zentrum zurück unter ihre Kontrolle zu bringen und dass jeder sich mit ihnen solidarisieren sollte.

Anschließend hat Ihsan Cibelik, Mitglied von Grup Yorum, über die Repressionen gegen revolutionäre Musiker geredet wie eben gegen Grup Yorum oder z.B. Pablo Hasel aus Spanien, dem aufgrund seiner Lieder bis zu 6 Jahren Haft drohen.

Bei der letzten Sitzung des 2. Tages wurde über die imperialistischen Aggressionen auf der ganzen Welt geredet, wobei die Red America Latina, Kommunistische Partei Philippinen(NDFP), der Anwalt Hassan Jouny aus dem Libanon, Driss Hani aus Marokko, Bündnis gegen den Krieg-Hände weg von Syrien aus der Schweiz und aus Belgien Bahar Kimyongür zu Wort gekommen sind.
Grundlegend wurde darüber gesprochen wie der Imperialismus versucht in Venezuela und in Brasilien zu agieren und ebenfalls die Lage im Nahen Osten beeinflusst. Hierbei wurde auch die Rolle von Ländern wie Frankreich angesprochen und wie die Völker gegen diese Zustände Widerstand leisten.
Ein Vertreter der Union Borotba aus der Ukraine, der nicht am Symposium teilnehmen konnte, sendete eine Videobotschaft, in der die Lage in seinem Land nach dem Putsch durch die pro-amerikanischen
Faschisten erklärt wurde. Vor allem gegen fortschrittlich denkende Oppositionelle wird in aller Härte vorgegangen und in den letzten zweieinhalb Jahren sind 850 Menschen verschollen.

Am Abend ist schließlich de Band Grup Yorum aufgetreten und nach einem anderthalb Stunden langen
Konzert ging der Tag mit den Liedern und Tänzen zu Ende.

3.Tag – 11. September 2016:
Am dritten Tag des Symposiums gab es nach dem Frühstück ein Seminar über politische Gefangene. Im Zeltinneren wurden Fotos von Gefangenen aus den USA, Südamerika und aus Europa aufgehängt. Ebenfalls wurden gezeichnete Bilder von den Gefangenen aus der Türkei ausgestellt. An diesem Seminar haben Sinn Fein, die Hilfsgruppe für Gefangene und June Kelly aus Irland, Jericho Movement aus den USA, Rechtsanwältin Barkin Timtik aus der Türkei, die Gefangenengewerkschaft aus Deutschland, die Solidaritätsgruppe für George Ibrahim Abdallah aus Frankreich, Antiimperialistisches Komitee St. Denis und aus Belgien das Solidaritätsnetzwerk Samidoun für palästinensiche Gefangene teilgenommen. 
Angesprochen wurde die Isolation und der daraus entstehende Widerstand. Von Bobby Sands bis heute läuft der Widerstand in den Gefängnissen weiter. Es wurde über den Widerstand in den US-Gefängnissen welcher am 09.09. in vielen Bundesstaaten der USA gegen die Isolationshaft und die miesen Arbeitsbedingungen angefangen hat, berichtet. Es wurden Parallelen zwischen den Typ-F Gefängnissen in der Türkei und den Gefängnissen in den USA gezogen. Der Widerstand ist sehr wichtig in diesen menschenunwürdigen Gefängnissen. 
Die Gefangenengewerkschaft hat über die Arbeitsbedingungen der Gefangenen in den Knästen und deren Auswirkungen berichtet.
Darüber hinaus wurde über die Gefangenen in Palästina geredet und über den Widerstand des palästinensischen Volkes und es wurden Solidaritätsgrüße an alle politischen Gefangenen ausgesprochen. Es wurde auch nochmal Georges Ibrahim Abdallah gegrüßt der seit 32 Jahren in Frankreich inhaftiert ist. 
Der laufende Widerstand der Gefangenen in der Türkei wurde nochmal erwähnt und deutlich betont, dass sie sich in keiner Hinsicht ergeben werden und bis zum Ende kämpfen werden. Die Gefangenen in der Türkei führen Aktionen durch, wie z.B. die Verbrennung ihrer Zellen aus Protest, womit sie den Gefängnisführungen auch Druck machen. 
Nachdem das Seminar beendet wurde, war auch das Symposium offiziell beendet und es wurde entschieden, dass eine gemeinsame Deklaration über die diskutierten Themen verfasst wird.

Über das ganze Symposium hinweg wurden bis zu 15.000 Flyer verteilt und andere Zelte wurden besucht und es wurden Unterschriften für das besetzte Drogen-Rehabilitationszentrum gesammelt und zur Solidarität aufgerufen.
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